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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  2 

Datum zasedání:  27. 1. 2021 

Přítomni:  Adámek, Bauerová, Cieluch, Foltisová, Klepek, Pražák, Růčková, 

Šimáková, Švarc, Tvrdoň, Vavrušková 

Omluveni:   

Hosté:  Stavárek, Škrabal, Šperka, Verner 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Činnost pracovních komisí AS SU OPF  

3. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory, pana děkana SU OPF i další hosty, 

vyjmenovala jednotlivé body programu a konstatovala, že Akademický senát je 

usnášeníschopný. Přítomní členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný 

další bod programu nebyl navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 11 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

2. Činnost pracovních komisí AS SU OPF 

 

Předsedkyně senátu požádala pracovní komise o informace z jejich jednání, zejména o 

zvoleném předsedovi a vymezených hlavních činnostech.  

 

Za Komisi pro hospodářské záležitosti vystoupila doc. Růčková, která byla na prvním zasedání 

zvolena její předsedkyní. Členové komise se shodli, že ve vymezených činnostech nedojde 

k významné změně. Hlavní činnosti budou tedy obdobné těm, které projednávala komise i 

v předcházejících obdobích, zejména to budou rozpisy finančních prostředků a další záležitosti 

týkající se rozpočtu.  Nejtěsnější spolupráce při jednání se předpokládá s paní tajemnicí.  

 

Za Komisi pro legislativní a organizační záležitosti vystoupil doc. Tvrdoň, který byl na prvním 

zasedání zvolen její předsedou. Doc. Tvrdoň informoval, že z jednání komise konaném dne 19. 

ledna byl zhotoven zápis, který by bylo vhodné zveřejnit. Zároveň vznesl návrh, aby byl zápis 

pořizován z jednání každé komise.   
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Dr. Šimáková uvedla, že zápisy z komisí sice nejsou vyžadovány žádným předpisem, ale 

evidence o činnosti pracovních komisí by byla přínosná a vítána. Členové senátu se shodli, že 

každá komise bude zhotovovat stručné zápisy ze svého jednání. Zápisy budou využívat 

strukturu zápisů AS SU OPF a na webové stránky budou umísťovány prostřednictvím 

tajemníka - dr. Pražáka. Na webových stránkách AS SU OPF již existuje sekce „Zápisy ze 

zasedání komisí“. Tato sekce je přístupná až po přihlášení a je možné ji k tomuto účelu využít. 

 

Doc. Tvrdoň informoval, že hlavní stanovené činnosti komise vycházejí ze Zákona č. 111/1998 

Sb., zejména pak § 27. Komise se bude prioritně zabývat záležitostmi obsaženými v tomto 

paragrafu, především v odst. (1), písm. a), b), d) (výroční zpráva o činnosti) a h). Komise 

navrhla také spolupráci při projednávání každoročních aktualizací strategického záměru či 

každoročních vyhodnocení realizace strategického záměru, pokud budou i nadále vedením 

fakulty vypracovávány a akademickému senátu předloženy. Členové komise Bc. Cieluch a dr. 

Klepek budou navíc pracovat na analýze možností digitalizace procesů směrem k zefektivnění 

chodu fakulty napříč prioritními oblastmi strategického záměru. 

 

Prof. Stavárek informoval, že postupy v souvislosti se strategickým záměrem fakulty jsou 

nezměněny a související dokumenty budou AS SU OPF předkládány i nadále. Vedení rádo 

využije spolupráci komise i při projednávání dalších vnitřních norem. 

 

Za Komisi pro studijní a sociální záležitosti vystoupil dr. Adámek, který byl na prvním zasedání 

zvolen její předsedou. Komise ze svého jednání konaném dne 21. ledna vyhotovila taktéž zápis. 

Komise bude při svojí činnosti sdružovat zájmy studentů, akademické sféry, proděkana pro 

studijní a sociální záležitosti (doc. Suchánka) a pana děkana SU OPF. Komise se chce primárně 

podílet na činnostech spadajících do sociálních a studijních záležitostí a projednávat příslušné 

předpisy a normy z této oblasti. Z jednání komise vzešly i další podněty, například studentská 

unie, webové stránky a jejich zpřehlednění, pokyny k závěrečným kvalifikačním pracím a jejich 

umístění v IS. Podněty budou dále diskutovány a případně předloženy na příslušné fakultní 

útvary, pod které tato problematika spadá. 

 

Dr. Šimáková pogratulovala předsedům pracovních komisí a poděkovala za informace 

z jednání. Uvedla, že od pracovních komisí se předpokládá předjednání dokumentů, které má 

senát schvalovat, vyjadřovat se k nim či je případně brát na vědomí. Dokumenty by měly být 

předjednány v komisi, do které spadají dle vymezených činností. Výstupem z jednání by měla 

být formulace stanoviska příslušné komise. Tímto postupem bude zaručeno prodiskutování 

případných nesrovnalostí před samotným jednáním senátu. Přínosem bude zefektivnění jednání 

AS SU OPF. Na závěr tohoto bodu požádala, aby komise své plánované jednání dávaly na 

vědomí senátu, a to prostřednictvím MS Teams (kanál „Interní jednání AS SU OPF“) nebo na 

společnou emailovou adresu: senat@opf.slu.cz. 

 

3. Různé 

 

Příprava strategického záměru SU OPF 2021+: 

Prof. Stavárek podal základní informace k aktuálně připravovanému strategickému záměru SU 

OPF. Východiskem strategického záměru SU OPF je strategický záměr univerzity, který bude 

teprve schvalován. S ohledem na pandemickou situaci MŠMT posunulo termín do konce 

března. Některé úrovně strategického záměru jsou neměnné a jednotlivé součásti SU je musí 

převzít. Části, které se připravují na úrovni fakulty, budou začátkem února posunuty 
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k připomínkování akademické obci.  Dokument spolu s instrukcemi a potřebným komentářem 

ke shromáždění připomínek od akademických pracovníků bude posunut na jednotlivé katedry. 

Připomínky od studentů budou shromážděny prostřednictvím studentské komory AS SU OPF 

a studentů zapojených do dalších aktivit SU OPF, zejména BG.  Dokument bude 

k připomínkám zpřístupněn také dalším útvarům SU OPF. Prof. Stavárek vyslovil přání zpětné 

vazby. Na začátku března by měla být poté zpracována finální verze strategického záměru SU 

OPF, která bude postoupena vědecké radě. Akademický senát bude dokument projednávat až 

po schválení vědeckou radou. Tento proces potvrdil i doc. Tvrdoň a uvedl, že AS SU OPF bude 

mít dostatek prostoru i na seznámení se s verzí po zapracování podnětů.  Prof. Stavárek dále 

senátory seznámil s novou formou strategického záměru fakulty. Strategický záměr fakulty 

bude obsahovat základní priority, vize, cíle a opatření. Analytická část bude součástí 

strategického záměru celé univerzity.  

 

Bc. Cieluch vznesl dotaz, zda by nešlo v rámci úspory času a kvůli lepší vzájemné komunikaci 

udělat online workflow, kde by se mohly jednotlivé strany ke strategickému záměru vyjadřovat. 

Dr. Šimáková uvedla, že by to bylo možné na úrovni senátu, ale zřejmě by to nebylo možné 

koordinovat na fakultě jako celku. Prof. Stavárek požádal Bc. Cielucha o bližší vysvětlení svého 

návrhu. Bc. Cieluch vysvětlil, že vedením vypracovaná první verze dokumentu by mohla být 

k dispozici na online portále, kde by všichni členové akademické obce mohli vkládat své dotazy 

a připomínky. Dotazy by byly viditelné a mohlo by se na ně reagovat. Prof. Stavárek uvedl, že 

tohle řešení není vhodné, jelikož by mohlo vést k nepřehledným výstupům.  

 

Akreditace studijních programů: 

Prof. Stavárek informoval o procesu akreditace dvou studijních programů. Od Rady NAÚ bylo 

obdržené stanovisko k udělení akreditace studijnímu programu Bankovnictví, peněžnictví, 

pojišťovnictví v kombinované formě, a to do února 2029. V případě studijního programu 

Digitální byznys fakulta neobdržela žádné zásadní připomínky k jeho kvalitě či struktuře. 

Fakulta proto požádala radu NAÚ o zvážení udělení delší akreditace, a to až na dobu 10 let.  

 

Manuál pro studenty na webu https://manualy.opf.slu.cz/: 

Dr. Adámek uvedl, že z Komise pro studijní a sociální záležitosti vzešel podnět ohledně webové 

stránky manuály.opf.slu.cz, která je pro studenty nepřehledná. Komise diskutovala možný 

modernější design, vzhled a doplnění stručných jednoduchých videoklipů pro usnadnění 

orientace studentů (např. pro výběr tématu práce Tematikon, odbornou praxi Praktikon, 

metodických pokynů, úpravu vysokoškolské závěrečné práce včetně citací, stipendia, postupů 

při Erasmus výjezdech). Komise navrhla možnost implementace těchto manuálů do IS SU, kde 

by byly materiály pro studenty dostupné.  

 

Dr. Klepek sdělil obavy o vhodnosti překlápění metodických pokynů pro studenty do 

videonávodů. Dodal, že problémem je to, že studenti nečtou metodické pokyny. Mohla by být 

uskutečněná analýza metodických pokynů a nesrozumitelné části by se mohly opravit či 

zjednodušit. Dr. Šimáková uvedla, že je nutné rozlišovat dva směry této záležitosti, a to 

samotnou formu informací a následně jejich umístění. Videonávody by jako doplněk manuálů 

mohly být vhodné, ale základem jsou metodické pokyny, které by měl mít každý student 

prostudované. Upozornila na to, že informace pro studenty jsou umístěny na různých místech, 

jinde než na hlavní webové stránce SU OPF či v IS SU.  

 

Prof. Stavárek uvedl, že studenti na tom s informovaností nejsou dobře a umísťování informací 

na různé místa není vhodné. Vyjádřil souhlas s myšlenkou převést manuály pro studenty do IS 

SU. Jako vhodný nástroj navrhl režim interaktivních osnov. Překlopení manuálů bude 

https://manualy.opf.slu.cz/


 

 

 
 

 Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

 

4  
 
 

požadavkem na nového vedoucího UIT. Dr. Adámek s návrhem vyslovil souhlas. Doc. 

Růčková sdělila, že další zjednodušování by nebylo vhodné a metodické pokyny by nechala 

v současné podobě. Také vyslovila souhlas s převedením manuálů do IS SU. Bc. Cieluch uvedl, 

že diskutované manuály jsou dostatečně návodné. Dr. Bauerová uvedla, že by bylo vhodné 

udělat videoformou promo na všechny pokyny, které jsou důležité.  Prof. Stavárek dodal, že by 

se pozitivně na procházení studiem mohlo projevit to, pokud by bylo používání informačního 

systému SU OPF vysvětlováno na prvních hodinách informatiky. 

 

Ověřování identity studenta při online zkoušení: 

Dr. Adámek uvedl, že dle aktuálně platných předpisů se student při hodnocení studia prokazuje 

platným průkazem studenta nebo se identifikuje prostřednictvím informačního systému. 

Z Komise pro studijní a sociální záležitosti vyvstala otázka na identifikaci studentů při online 

zkoušení přes IS SU, konkrétně možnosti ověření jinak než přihlášením do IS SU a přes 

videokameru.  Prof. Stavárek odpověděl, že u online zkoušení je zabezpečení a identifikace 

komplikovaná. IS SU vyžaduje identifikaci a jeho zabezpečení funguje, pokud to chce uživatel. 

Může se stát, že uživatel dobrovolně poskytne někomu dalšímu přístupové údaje a tohle se již 

ovlivnit nedá. Bc. Cieluch upozornil, že ani zapnutá kamera nezabezpečí ověření vyplnění testu 

studentem, jelikož existují možnosti jako vzdálená plocha či teamviewer. Doc. Růčková dodala, 

že i na ČVUT testovali možné způsoby použití kamery, zalogování se do systému a došli 

k závěru, že stále jsou možnosti jak obejít ověřování při zkoušení. 

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 24. 2. 2021 od 13:00. O formě jednání bude 

rozhodnuto podle aktuální situace.  

 

Za správnost:  

Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 27. 1. 2021 

 
Ze zasedání AS SU OPF ze dne 27. 1. 2021 nejsou žádná usnesení. 

 

 

 

 

 

 
Ing. Jana Šimáková, Ph.D.  

předsedkyně AS SU OPF 

 


